



الأكاديمية العربية
للعلوم والتكنولوجيا
والتقنية البحرية



Arab Academy
for Science, Technology
& Maritime Transport



DENTISTRY



MARITIME



**ARTIFICIAL
INTELLIGENCE**



MANAGEMENT



**LANGUAGE
& COMMUNICATION**



ARCHAEOLOGY



ENGINEERING



COMPUTING



LAW



MEDICINE



ART & DESIGN



PHARMACY

المصروفات الدراسية
2025 - 2024



FISHERIES



LOGISTICS

Tuition Fees
2024 - 2025

Admission for New Students 2024/2025

Admission Procedures

Admission to the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport (AASTMT) consists of three phases as follows:

First Phase (Early Admission):

- Applicants can apply before the release of high school results, and can pay the admission fees and a deposit from the tuition fees.
- AASTMT accepts early payment of tuition fees which allows applicants to pay the tuition fees with a partial scholarship of 5% discount from the total tuition fees of the first semester only 2024/2025, provided that applicants fulfil the admission requirements upon the release of high school grades. In case an applicant requests a refund of tuition fees, 25% of the total tuition fees will be automatically deducted once payment is made, starting from the third week of classes no refund is permitted.
- If an applicant does not fulfill all admission requirements upon the release of Thanawiya Amma or equivalent certificates results, he/she will get an automatic refund of tuition fees as he/she will not be admitted to AASTMT.

Second & Third Admission Phases:

- Applicants may apply to colleges and departments that have vacancies, after Thanawiya Amma or equivalent certificates results are released, until the end of the admission period.
- The admission decision is announced for every phase on AASTMT website (www.aast.edu) within one week of the announcement by the Supreme Council of Universities of the admission regulations for this year, provided that the results of Thanawiya Amma or equivalent certificates, have been released.

Tuition Fees Refund Regulations

- Applicants may receive full refund of all paid fees till 15/8/2024 except for admission fees as they are non-refundable. This does not apply to applicants who paid during the early admission phase. Those applicants should follow the tuition fees refund regulations stated in the First Phase (Early Admission) above.
- A sum of 8,150 Egyptian Pounds or 500 US Dollars are deducted from the tuition fees starting 16/8/2024 till the first day of classes. Admission fees are non-refundable.
- A sum of 16,300 Egyptian Pounds or 1,000 US Dollars are deducted starting from the first day of classes till the end of the first week. Admission fees are non-refundable.
- 30% of the total tuition fees are deducted starting the second week of classes.
- No refund is allowed starting the third week of classes.

Scholarships and Discounts

AASTMT provides a number of full and partial scholarships (to be deducted from the academic load fees only) as follows:

- Applicants who have achieved highest grades in Egyptian Thanawiya Amma (provided that the degree date must be the same year of admission).
- Applicants whose parents are employed in the Arab League, Ministry of Foreign Affairs, government and public sectors with not less than 15 years of experience (actual years of service), the Armed Forces, the Police, or are faculty members in Egyptian public universities.
- Applicants whose parents graduated from AASTMT, or are siblings of current students or graduates.
- Applicants of the College of Pharmacy and the College of Dentistry receive a maximum of 30% discount from credit-hour fees in case the applicant meets the requirements of more than one discount from the above items.
- Partial scholarships 10% from the academic load fees is granted to applicants from equivalent international certificates issued from Egypt for applicants with total marks 95% and above, under the condition that the applicant has only one official discount with a maximum of 30%.

Services

- AASTMT provides transportation and accommodation services against additional fees for candidates who wish to use such services.

نظام القبول للطلاب الجدد للعام الدراسي 2025/2024

إجراءات القبول

يكون القبول في الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري على ثلاث مراحل كالتالي:

المرحلة الأولى (القبول المبكر)

- يمكن للطلاب الجدد التقدم قبل ظهور نتيجة المرحلة الثانوية وسداد رسوم الالتحاق ومقدم الحجز من المصروفات الدراسية.
- وتتيح الأكاديمية للطلاب المتقدمين نظام السداد المبكر الذي يتيح لهم أن يسددوا كامل المصروفات الدراسية بمنحة جزئية 5% من قيمة إجمالي المصروفات الدراسية عن الفصل الدراسي الأول 2025/2024 فقط على أن يكون قبول الطالب النهائي فور صدور نتيجة المرحلة الثانوية واكتمال شروط القبول وفي هذه الحالة إذا رغب الطالب في استرداد المصروفات يتم خصم 25% من إجمالي المصروفات تلقائياً بمجرد السداد وبداية من الأسبوع الثالث من الدراسة لا يسمح باي استرداد. وفي حالة عدم اكتمال شروط القبول عند صدور نتيجة المرحلة الثانوية يقوم الطالب باسترداد كامل المصروفات نظراً لعدم قبوله بالأكاديمية.
- ملحوظة: آخر موعد لحصول الطالب على خصم السداد المبكر يتم تحديده طبقاً للتوقيتات المقررة من عمادة القبول والتسجيل.

المرحلة الثانية والثالثة للقبول

- يمكن للطلاب الجدد الاستمرار في التقدم للكليات والأقسام التي يوجد بها أماكن شاغرة بعد ظهور نتيجة الثانوية العامة أو ما يعادلها من شهادات مع سداد رسوم الالتحاق ومقدم الحجز من المصروفات الدراسية حتى نهاية فترة القبول.
- يصدر قرار القبول لكل مرحلة في خلال أسبوع من تاريخ إعلان المجلس الأعلى للجامعات لضوابط القبول في الجامعات الخاصة على الموقع الإلكتروني للأكاديمية: www.aast.edu بشرط صدور نتيجة الثانوية العامة أو ما يعادلها من شهادات وتقديمه لعمادة القبول والتسجيل بالأكاديمية.

لائحة استرداد المصروفات الدراسية

- يسمح لجميع الطلاب المتقدمين باسترداد المصروفات التي تم سدادها حتى تاريخ 2024/8/15 عدا رسوم الالتحاق لأنها غير مستردة ولا يشمل هذا البند المتقدمين المسددين من خلال نظام السداد المبكر والذين تطبق عليهم لائحة الاسترداد الموضحة في بند إجراءات القبول.
- يخصم مبلغ 8150 جنيهاً مصرياً أو 500\$ ابتداءً من 2024/8/16 وحتى أول يوم من بداية الدراسة ويتم استرداد أي مبالغ مسددة أخرى عدا رسوم الالتحاق لأنها غير مستردة.
- يخصم مبلغ 16300 جنيهاً مصرياً أو 1000\$ ابتداءً من أول يوم دراسة وحتى نهاية الأسبوع الأول من الدراسة ويتم استرداد أي مبالغ مسددة أخرى عدا رسوم الالتحاق لأنها غير مستردة.
- يخصم 30% من إجمالي الرسوم الدراسية بداية من الأسبوع الثاني من الدراسة.
- تخصم كامل المصروفات بداية من الأسبوع الثالث من الدراسة ولا يسمح بأي نسبة استرداد.

المنح والخصومات

- تقدم الأكاديمية عدداً من المنح الدراسية الكاملة والجزئية (تخصم من مصروفات العبء الدراسي فقط) كالتالي:
- الحاصلين على أعلى معدلات في الثانوية العامة المصرية (شروط ان يكون تاريخ المؤهل نفس عام التقديم).
- أبناء العاملين بالجامعة العربية ووزارة الخارجية وأبناء العاملين بالحكومة والقطاع العام بشرط ألا تقل مدة الخدمة عن 15 سنة خدمة فعلية وكذا أبناء ضباط القوات المسلحة وأبناء ضباط الشرطة وأبناء أعضاء هيئة التدريس بالجامعات المصرية الحكومية والهيئات القضائية.
- أبناء خريجي الأكاديمية وللأخ الثاني ولإخوة الخريجين.
- الحد الأقصى للخصم لطلاب كلية الصيدلة وطب الأسنان والطب البشري هو 30% من مصروفات الساعات الدراسية في حالة تمتع الطالب بأكثر من مميز خصم لأحقى.
- إعطاء منحة جزئية 10% من الساعات الدراسية مستمرة طول فترة الدراسة لحاملي الشهادات المعادلة والأجنبية والصادرة من داخل دولة المقر ومحقق مجموع مكافئ 95% أو أكثر ولا تجمع المنحة المقترحة لأي متقدم تجاوزت المنح اللائحية له 30% من الساعات الدراسية.

الخدمات

- توفر الأكاديمية خدمة الأتوبيسات والسكن الداخلي للطلاب الراغبين في هذه الخدمات برسوم إضافية.

المصروفات الدراسية

مصرفوات الفصل الدراسي بالدولار الأمريكي لأبناء الدول الأخرى			مصرفوات الفصل الدراسي بالدولار الأمريكي لأبناء الدول الداعمة (مصر-السودان)			درجات البكالوريوس
فئة (ج)	فئة (ب)	فئة (أ)	فئة (ج)	فئة (ب)	فئة (أ)	
كلية النقل البحري والتكنولوجيا						
6400	5640	4975	5810	5050	4100	تكنولوجيا النقل البحري تكنولوجيا الهندسة البحرية
كلية الهندسة والتكنولوجيا						
6545	5825	4655	6150	5430	4350	الحاسب - الإلكترونيات والاتصالات - ميكانيكا - كهرباء وتحكم - تشبيد وبناء - صناعية وإدارية - الهندسة المعمارية - البترول والغاز - الكيمائية والبتروكيميائية - هندسة بحرية - طاقة كهربائية
كلية الصيدلة						
9055	8655	7355	7100	6700	5500	Pharm D
9255	8855	7555	7350	6950	5750	Pharm D - Clinical
كلية طب الأسنان (العلمين)						
9480	9120	7950	7690	7330	6250	بكالوريوس طب الأسنان - يضاف إلى المصروفات 150 دولار أمريكي لكل فصل دراسي لجامعة Genoa
كلية الحاسبات وتكنولوجيا المعلومات						
6035	5675	4505	5640	5280	4200	علوم الحاسب - نظم المعلومات - هندسة البرمجيات - الوسائط المتعددة والكومبيوتر جرافيكس - الأمن السيبراني - النكاه الإصطناعي
كلية الإدارة والتكنولوجيا						
5046	4571	4001	4611	4231	3661	تسويق - التمويل - محاسبة - نظم معلومات الأعمال (عربي)
6075	5695	4460	5640	5260	4120	تسويق - التمويل - محاسبة - نظم معلومات الأعمال - إدارة الإعلام - العلوم السياسية - الأعمال الرقمية والمستدامة (انجليزي)
6075	5695	4460	5640	5260	4120	إدارة أعمال فرنسي
4905	4455	3915	4485	4125	3585	السياحة والفندقة
كلية النقل الدولي واللوجستيات						
5046	4571	4001	4611	4231	3661	إدارة اللوجستيات وسلاسل الإمداد - إدارة لوجستيات التجارة الدولية - إدارة لوجستيات النقل (عربي)
6075	5695	4460	5640	5260	4120	إدارة اللوجستيات وسلاسل الإمداد - إدارة لوجستيات التجارة الدولية - إدارة لوجستيات النقل - لوجستيات الطاقة والبترول (انجليزي)
كلية اللغة والإعلام						
5985	5625	4455	5565	5205	4125	اللغة والترجمة - الإعلام (برنامج جامعة أتونوما) - تشمل المصروفات الدراسية 100 دولار أمريكي لكل فصل دراسي يتم سدادهم بالدولار Universitat Autònoma de Barcelona
كلية تكنولوجيا المصايد والاستزراع المائي						
3830	3640	3450	3545	3355	3165	تكنولوجيا المصايد
كلية القانون						
5885	5525	4355	5465	5105	4025	ليسانس القانون
كلية الطب البشري (العلمين)						
-	10200	9200	8000			بكالوريوس الطب البشري
كلية الفنون والتصميم						
5885	5525	4355	5465	5105	4025	كلية الفنون والتصميم

Tuition Fees

Bachelor Degree	Term Tuition in USD for Students of Supporting Countries			Term Tuition in USD for Students of Other Countries		
	Category (A)	Category (B)	Category (C)	Category (A)	Category (B)	Category (C)
College of Maritime Transport & Technology						
Maritime Transport Technology Marine Engineering Technology	4100	5050	5810	4975	5640	6400
College of Engineering & Technology						
Computer Eng. - Electronics & Communications - Mechanical Eng. - Electrical & Control Eng. - Construction & Building Eng. - Industrial & Management Eng. - Architecture & Environmental Design - Oil & Gas Eng. - Chemical & Petrochemical Eng. - Marine Eng. - Electrical Energy Eng.	4350	5430	6150	4655	5825	6545
College of Pharmacy						
Pharm D	5500	6700	7100	7355	8655	9055
Pharm D - Clinical	5750	6950	7350	7555	8855	9255
College of Dentistry (Alamein)						
Bachelor in Dentistry - An additional 150 US Dollars is added per semester to the tuition fees for the University of Genoa	6250	7330	7690	7950	9120	9480
College of Computing & Information Technology						
Computer Science - Information System - Multimedia & Computer Graphics - Software Engineering - Artificial Intelligence - Cyber Security	4200	5280	5640	4505	5675	6035
College of Management & Technology						
Marketing - Finance - Accounting - Business Information System (Arabic)	3661	4231	4611	4001	4571	5046
Marketing - Finance - Accounting - Business Information System - Media Management - Political Science - Digital and Sustainable Business (English)	4120	5260	5640	4460	5695	6075
Business Management (French)	4120	5260	5640	4460	5695	6075
Hotel & Tourism	3585	4125	4485	3915	4455	4905
College of International Transport & Logistics						
Transport Logistics Management - Logistics of International Trade - Logistics & Supply Chain Management (Arabic)	3661	4231	4611	4001	4571	5046
Transport Logistics Management - Logistics of International Trade Logistics & Supply Chain Management - Energy & Petroleum Logistics Management (English)	4120	5260	5640	4460	5695	6075
College of Language & Communication						
Language & Translation - Media (Fees include 100 US Dollars per semester to be paid in US Dollars) Universitat Autònoma de Barcelona	4125	5205	5565	4455	5625	5985
College Fisheries Technology & Aquaculture						
Fisheries Technology	3165	3355	3545	3450	3640	3830
College of Law						
Bachelor's degree in law	4025	5105	5465	4355	5525	5885
College of Medicine (Alamein)						
Bachelor of Medicine	8000			9200	10200	
College of Art & Design						
Bachelor of Art & Design	4025	5105	5465	4355	5525	5885

Tuition Fees for International Programs

Bachelor Degree			Term Tuition in USD for Students of supporting countries			Term Tuition in USD for Students of other countries		
			Category (A)	Category (B)	Category (C)	Category (A)	Category (B)	Category (C)
College of Maritime Transport & Technology								
Maritime Transport Technology	500 US Dollars is added to the tuition fees and the accommodation, meals, and uniform fees for each semester	University of Plymouth	4100	5050	5810	4975	5640	6400
College of Engineering & Technology								
Computer Eng. - Electronics & Communications Eng.- Mechanical Eng.- Electrical & Control Eng. - Energy Eng.	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Northampton	4350	5430	6150	4655	5825	6545
Architectural Engineering & Environmental Design	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Cardiff Metropolitan	4350	5430	6150	4655	5825	6545
College of Engineering & Technology (Alamein)								
Computer Eng. - Electronics & Communications- Mechanical Eng. - Electrical & Control Eng.- Construction & Building Eng. - Industrial & Management Eng. - Chemical & Petrochemical Eng. - Biomedical Eng. - Aerospace Eng.- Architectural Eng. & Environmental Design	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	UCLan	4000			5225		
College of Computing & Information Technology								
Computer Science - Information Systems - Software Engineering - Multimedia & Computer Graphics	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Northampton	4200	5280	5640	4505	5675	6035
College of Management & Technology								
Marketing – Finance – Accounting	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Coventry	4120	5260	5640	4460	5695	6075
Business Information System	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Northampton	4120	5260	5640	4460	5695	6075
Finance – Accounting – Marketing – Media Management – Political Science	1000 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Hull	4120	5260	5640	4460	5695	6075
Marketing – Finance – Accounting (Alamein)	550 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Hull (Alamein)	4120			4460	5695	6075
Program of University of London	500 US Dollars is added to the tuition fees for each semester		4120	5260	5640	4460	5695	6075
College of International Transport & Logistics								
International Transport (Alamein)	550 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Hull (Alamein)	4120			4460	5695	6075
International Transport	800 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Hull	4120	5260	5640	4460	5695	6075
College of Artificial Intelligence (Alamein)								
College of Artificial Intelligence (University of Autonomia)	100 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Universitat Autònoma de Barcelona	4400	5480	6200	4655	5825	6545
College of Law								
Bachelor of Law (University of Autonomia)	150 US Dollars is added to the tuition fees for each semester	Universitat Autònoma de Barcelona	4025	5105	5465	4355	5525	5885

- To alleviate the financial burden on parents, Egyptian applicants who have obtained Thanawiya Amma or equivalent certificates offered inside the Arab Republic of Egypt may opt to pay their fees in Egyptian Pound as per the Dollar exchange rate specified by AASTMT for this term, which is 16.30 Egyptian Pounds.
- 150 US Dollars are added to the fees annually, to be calculated on the basis of the Dollar exchange rate determined by AASTMT.
- Total annual increase in US Dollar exchange rate does not exceed 15% of the exchange rate specified by AASTMT which may divide it over the two semesters.
- Accommodation, meals, and uniform fees (3,600 US Dollar per semester) are obligatorily added to the fees every semester for all students of the College of Maritime Transport & Technology for the first four semesters only.
- A sum of 450 US Dollar (nonrefundable) will be added to tuition fees of the first semester only for all majors except Medical sector where 800 US Dollar will be added as a nonrefundable lab insurance.
- Such fees do not cover maritime training of the College of Fisheries and Aquaculture Technology.

المصروفات الدراسية للبرامج الدولية

مصروفات الفصل الدراسي بالدولار الأمريكي لأبناء الدول الداعمة						مصروفات الفصل الدراسي بالدولار الأمريكي لأبناء الدول الأخرى			درجات البكالوريوس
فئة (أ)	فئة (ب)	فئة (ج)	فئة (أ)	فئة (ب)	فئة (ج)	فئة (أ)	فئة (ب)	فئة (ج)	
كلية النقل البحري والتكنولوجيا									درجات البكالوريوس
كلية الهندسة والتكنولوجيا									درجات البكالوريوس
كلية الهندسة والتكنولوجيا (العلمين)									درجات البكالوريوس
كلية الحاسبات وتكنولوجيا المعلومات									درجات البكالوريوس
كلية الإدارة والتكنولوجيا									درجات البكالوريوس
كلية النقل الدولي واللوجستيات									درجات البكالوريوس
كلية الذكاء الاصطناعي (العلمين)									درجات البكالوريوس
كلية القانون									درجات البكالوريوس

- تخفيفاً عن أعباء أولياء الأمور يسمح للطلاب المصريين الحاصلين على شهادة المرحلة الثانوية العامة او ما يعادلها من شهادات أجنبية من جمهورية مصر العربية بسداد الرسوم الدراسية بالجنيه المصري طبقاً لسعر الدولار المحدد من الاكاديمية لهذا الفصل الدراسي وهو 16.30 جنيهاً مصرياً.
- تضاف 150 دولار زيادة سنوية لقيمة المصروفات ويتم حسابها بنفس سعر الدولار المحدد من الاكاديمية.
- الزيادة السنوية الاجمالية في سعر الدولار لا تزيد عن 15% من السعر المحدد من قبل الاكاديمية ويمكن للاكاديمية ان تقسم هذه الزيادة على الفصلين الدراسيين.
- تضاف مصروفات الإقامة والتغذية والزي الرسمي (3600 دولار/ فصلياً) إجبارياً لطلبة كلية النقل البحري والتكنولوجيا في الأربع فصول الدراسية الأولى فقط.
- يضاف للمصروفات الدراسية في الفصل الدراسي الأول فقط - لكل التخصصات - مبلغ 450 دولار رسوم معادل عدا القطاع الطبي 800 دولار غير مسترد.
- هذه المصروفات لا تشمل التدريب البحري لكلية المصايد والإستزراع المائي.

سداد المصروفات:

- فرع سموحة - (CIB) تسدد الرسوم نقدًا أو بشيك مصرفي أو بحوالة بنكية باسم الأكاديمية العربية على حساب البنك التجاري الدولي مصر مع توضيح اسم الطالب ورقم التسجيل.
- حساب رقم : EG260010003400000100012751178 (للتحويل بالدولار)
- حساب رقم: EG130010003400000100005844139 (للتحويل بالجنيه المصري)
- SWIFT CODE - CIB EEGCX034
- جميع أفرع بنك قطر الوطني (QNB)
- دفع إلكتروني علي الرابط التالي: <http://aastmtic2.aast.edu/QNB/Tution.aspx>

متطلبات الالتحاق

1. مستخرج رسمي من شهادة الثانوية على أن يسلم الأصل في بداية العام الدراسي
2. مستخرج رسمي من شهادة الميلاد
3. صور البطاقة الشخصية أو جواز السفر للطالب وولي الأمر
4. تقديم المستند الذي يفيد الإقامة الشرعية النظامية الفعلية للطلاب الحاصلين على الثانوية المعادلة من خارج جمهورية مصر العربية
5. 4 صور شخصية حديثة (6x4)
6. خطاب بموافقة السفارة للطلاب غير المصريين التي تشترط دولهم موافقة مسبقة
7. 200 دولار رسوم التحاق (غير مستردة)
8. شهادة طبية باللياقة البدنية والذهنية
9. استمارة 2 جند للطلبة المصريين (للطلاب المحولون)

فئات المصروفات لجميع فروع الأكاديمية عدا العلمين

الكليات	فئة (أ)	فئة (ب)	فئة (ج) **
كلية النقل البحري والتكنولوجيا	70 % فأكثر	من 65 % لأقل من 70 %	أقل من 65 %
كلية الهندسة والتكنولوجيا	80 % فأكثر	من 72 % لأقل من 80 %	أقل من 72 %
كلية الصيدلة	88 % فأكثر	من 84 % لأقل من 88 %	أقل من 84 %
كلية الحاسبات وتكنولوجيا المعلومات	70 % فأكثر	من 65 % لأقل من 70 %	أقل من 65 %
كلية الإدارة والتكنولوجيا كلية اللغة والإعلام كلية النقل الدولي واللوجستيات كلية الفنون والتصميم	65 % فأكثر	من 60 % لأقل من 65 %	أقل من 60 %
كلية تكنولوجيا المصايد والاستزراع المائي كلية القانون كلية الآثار والتراث الحضاري	60 % فأكثر	من 55 % لأقل من 60 %	أقل من 55 %

فئات المصروفات فرع العلمين

الكليات	فئة (أ)	فئة (ب)	فئة (ج) **
كلية الهندسة والتكنولوجيا (UCLAN)	70 % فأكثر		
كلية الصيدلة	86 % فأكثر	من 83 % لأقل من 86 %	أقل من 83 %
كلية الإدارة والتكنولوجيا كلية النقل الدولي واللوجستيات	63 % فأكثر	من 58 % لأقل من 63 %	أقل من 58 %
كلية الذكاء الإصطناعي	68 % فأكثر	من 63 % لأقل من 68 %	أقل من 63 %
كلية طب الأسنان	88 % فأكثر	من 84 % لأقل من 88 %	أقل من 84 %
كلية طب بشري (للدول الداعمة)	85 % فأكثر		
كلية طب بشري (للدول غير الداعمة)	96 % فأكثر	من 80 % لأقل من 96 %	

** تسري الفئات السابقة بشرط توافرها مع الحد الأدنى للقبول بالجامعات الذي سيتم إعلانه من قبل المجلس الأعلى للجامعات فيما بعد.



صفحة التقديم



رابط الدفع الإلكتروني



فيديو خطوات التقديم

Payment of Fees:

- Fees may be paid in cash in all branches of Qatar National Bank (QNB) in Egypt.
- Online payment is available via the following link: <http://aastmtic2.aast.edu/QNB/Tution.aspx>
- Fees may be paid via bank transfer to AASTMT CIB account, with the student's name & registration number clearly stated to the following accounts in (CIB) Smouha Branch:
- Account Number (USD): EG260010003400000100012751178
- Account Number (EGP): EG130010003400000100005844139
- SWIFT CODE - CIB EEGCX034

Admission Requirements

1. An official extract of Secondary certificates provided that the original certificate is presented before the beginning of classes.
2. An official extract of birth certificate.
3. A copy of the national identity card or passport of the candidate and his/her guardian.
4. Two personal photos (6x4).
5. Letter of embassy consent for non-Egyptian applicants whose countries require that before admission.
6. Admission fees of 200 US Dollars (non-refundable).
7. Medical certificate stating physical and mental fitness.
8. Military service form for Egyptian male applicants (Namozag 2 Gond).

Admission categories for all branches of the AASTMT except for Alamein

Colleges	Category A	Category B	Category C
College of Maritime Transport & Technology	70% or more	From 70% to 65%	Less than 65%
College of Engineering & Technology	80% or more	From 80% to 72%	Less than 72%
College of Pharmacy – Pharm D	88% or more	From 88% to 84%	Less than 84%
College of Computing & Information Technology	70% or more	From 70% to 65%	Less than 65%
College of Management & Technology College of Language & Communication College of International Transport & Logistics College of Art & Design	65% or more	From 65% to 60%	Less than 60%
College Fisheries Technology & Aquaculture College of Law College of Archaeology & Cultural Heritage	60% or more	From 60% to 55%	Less than 55%

Admission categories for Alamein Branch

Colleges	Category A	Category B	Category C
College of Engineering & Technology (UCLAN)	70% or more		
College of Pharmacy – Pharm D	86% or more	From 86% to 83%	Less than 83%
College of Management & Technology College of International Transport & Logistics	63% or more	From 63% to 58%	Less than 58%
College of Artificial Intelligence	68% or more	From 68% to 63%	Less than 63%
College of Dentistry	88% or more	From 88% to 84%	Less than 84%
College of Medicine (for supporting countries)	85% or more		
College of Medicine (for other countries)	96% or more	From 96% to 80%	-

** The previous categories are valid provided that they comply with the minimum admission requirements for universities, which will be announced by the Supreme Council of Universities later.



Submission Page



Electronic Payment Link



Video of application steps



Arab Academy
for Science, Technology & Maritime Transport

Distinguished Alumni

Amr Mansi

Founder & CEO at Ievents
CEO and Co Founder
(El Gouna Film Festival)

College of
Management & Technology

2006



Arwa Gouda

Egyptian actress
Best Model in the World
2005/2004

College of
Management & Technology

2004



H.R.H Princess Sarah Al-Saud

1st Female Marine Captain
in GCC & KSA Director
Maritime Business
Development

College of
Maritime & Technology

2018



Galal Salma

Senior Manufacturing
Controls Engineer
at Tesla

College of
Engineering & Technology

2013



Hossam Ghaly

Former Egyptian Footballer

College of
International Transport
and Logistics

2012



Nour El Sherbini

World Squash Champion

College of
Management & Technology

2018



Haytham Galal

Senior Digital Growth
at Google

College of
Management & Technology

2006



Hatem Ayoub

Regional Marketing
Manager
EMEA at Meta (Facebook)

College of
Computing & Information
Technology

2010



الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري

Arab Academy for Science, Technology & Maritime Transport

Study in Egypt Get an International Degree



Accreditations



19838

www.aast.edu